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Trafikudvalget har i brev af 19. april 2011 stillet mig følgende spørgsmål 1117
(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 1117:

" Når der, jf. aktstykke 105, endeligt svar på § 28 spørgsmål 1, side 12 om brug 

af mobiltelefon bl.a. hedder, at "situationen overvåges løbende, og projektstart 
overvejes i 2013", vil ministeren da gøre rede for, hvorfor dette ikke indgår i 
aftalen med East-West, når projektledelsen dog har været opmærksom på 
muligheden? "

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Rejsekort A/S, som har svaret følgende:

”Rejsekort overvejede ifm. udbudet i 2004/2005 at inkludere brug af mobilte-
lefonen, men fravalgte dette idet der på det daværende tidspunkt var betydelig 
usikkerhed om hvorledes mobiltelefonbrug i denne sammenhæng ville udvikle 
sig. 

Der består fortsat usikkerhed vedr. præcist hvordan en løsning skal indrettes, 
idet en sådan løsning, foruden teknik, også beror på en aftale om opgave- og 
ansvarsfordeling, samt en kommerciel aftale mellem de forskellige parter. Det 
er således endnu ikke muligt for Rejsekort at specificere og kontrahere en spe-
cifik løsning.

I øvrigt skal nævnes, at selvom end selve teknikken ifm. NFC er ved at være på 
plads, er udbredelsen på mobiltelefonmarkedet fortsat lille. 

Når der foreligger en anerkendt standard, der tilbydes af de store mobiludby-
dere og klarhed over opgave- og ansvarsfordeling mellem de involverede par-
ter, se også vores svar på spørgsmål 1118, samt afklarede kommercielle forhold, 
kan der udarbejdes business case og lægges en samlet plan for en implemente-
ring.” 
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